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Protokół Nr XXXIII/2017 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 27 kwietnia 2017 r. 

 

XXXIII Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 27 

kwietnia 2017 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Rynek 

1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1300, a zakończyły ok. 

godz. 1500. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad, Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz 

Wiśniewski, Starosta Nowomiejski Andrzej Ochlak oraz Wicestarosta Katarzyna Trzaskalska w 

imieniu Rady Powiatu pożegnali odchodzącą na emeryturę Bożenę Maciejewską, Dyrektora 

Powiatowego Centrum Rozwoju Edukacji.  

Ad. 1  

 Otwarcie XXXIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Wiceburmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Krzysztof Widźgowski, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3)  

- przedstawiciel mediów: Aleksandra Malinowska z „Kuriera Iławskiego” oraz Grzegorz 

Podkomorzy z „Tygodnika Internetowego”. 

Ad. 2  

Wręczenie wyróżnień dla laureatów olimpiad i konkursów przedmiotowych z klas 

maturalnych oraz ich opiekunów 

Lista wyróżnionych stanowi załącznik nr 4. 
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Ad.3 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 12 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Ewa Dembek, Paweł Dreszler, Adam Głowacki, Henryk Rogoziński 

i Agnieszka Stajszczak. 

Ad. 4 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był p. Jan Czapliński. Przewodniczący 

zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Czapliński wyraził 

zgodę. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 5 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że do porządku obrad, który radni otrzymali w materiach sesyjnych 

(załącznik nr 5) wpłynął wniosek Zarządu Powiatu o rozszerzenie (załącznik nr 6). Przewodniczący 

odczytał wniosek. Następnie zapytał czy ktoś ma do niego uwagi. Nikt się nie zgłosił.  

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem wniosku Zarządu. Głosowało 12 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad po zmianie. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 12 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XXXIII Sesji Rady Powiatu. 

2. Wręczenie wyróżnień dla laureatów olimpiad i konkursów przedmiotowych z klas 

maturalnych oraz ich opiekunów. 

3. Stwierdzenie quorum. 

4. Powołanie Sekretarza obrad. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Powiatu.  

7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

9. Roczne sprawozdania z działalności: Powiatowego Środowiskowego Domu 

Samopomocy oraz Warsztatów Terapii Zajęciowej. 

10. Przerwa 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/199/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2034 ze 

zmianami (po korekcie) 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/200/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu nowomiejskiego na 2017 r. ze zmianami (po korekcie) 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 

2016 dla Powiatu Nowomiejskiego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia  przystąpienia do realizacji  projektu pt. 

„Centrum Edukacji Technicznej – specjalizacje dla potrzeb rynku pracy” . 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w 

branżową szkołę I stopnia. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Policealnej nr 1 w Nowym 

Mieście Lubawskim w Zespole Szkół im. C.K. Norwida w Nowym Mieście 

Lubawskim. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Policealnej nr 2 im. Noblistów 

Polskich w Kurzętniku z Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku. 

18. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

19. Sprawy różne. 

20. Zakończenie obrad XXXIII Sesji Rady Powiatu. 

 

Na salę obrad wszedł Radca Prawny Maciej Sikorski. 

Ad. 6 

 Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XXXII Sesji Rady Powiatu Marcin Buliński poinformował, że zapoznał się z 

protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXXII/2017. „Za” głosowało 

12 radnych. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 24 marca do 

20 kwietnia 2017 r. oraz protokoły z posiedzeń w dniach 16, 23 i 30 marca (załącznik nr 7) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych wydarzeniach z 

udziałem władz powiatu tj.: 

- 05.04 – Starosta wspólnie z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych Ryszardem Kłosowskim oraz 

Geodetą Powiatowym Krzysztofem Grześkiewiczem udał się na spotkanie do Regionalnej Dyrekcji 

Lasów Państwowych w sprawie drogi Ostrowite – Górale. Ustalono, że odcinek długości ok. 800 metrów 

Lasy Państwowe wyremontują we własnym zakresie, a powiatowi zostanie do remontu odcinek do lasu i 

kawałek za lasem; 

Radny Zbigniew Ziejewski zapytał w jakim terminie Lasy Państwowe planują wykonać remont. 

Starosta odpowiedział, że z pisma wynika, że nastąpi to w 2018 r. 
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- 07.04 – spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim, którym uczestniczyli Starosta, Wicestarosta oraz 

Dyrektor ZDP na temat odpłatności za zajęcie pasa drogowego wzdłuż dróg powiatowych na rzecz sieci 

szerokopasmowej Internetu. Powiat otrzymuje z tego tytułu od Urzędu Marszałkowskiego znaczące 

środki. Jest duży nacisk ze strony samorządu województwa, żeby powiat obniżył stawkę jeszcze w tym 

roku, z mocą od 1 stycznia 2018 r. do kwoty 18 zł za zajęcie metra pasa drogowego. Obniżenie stawki 

musiałoby nastąpić na mocy uchwały Rady Powiatu. Starosta dodał, że w podobnej sytuacji jest siedem 

czy osiem powiatów; są to oczywiście powiaty, które czerpią z tego tytułu najwięcej profitów; 

- 9.04 – Jarmark Wielkanocny – Starosta stwierdził, że z roku na rok impreza się rozwija, rośnie 

zainteresowanie wystawców i zwiedzających. Starosta podziękował za przygotowanie i udział w 

imprezie; 

- 11.04 – Targi Pracy, które odbyły się w Zespole Szkół im. C. K. Norwida; na imprezę przybył 

Wiceminister Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej Stanisław Szwed oraz Wicewojewoda Sławomir 

Sadowski. Ponadto, Wicewojewoda skorzystał z zaproszenia i uczestniczył w spotkaniu w Starostwie; 

- 19.04 – spotkanie w Regionalnym Ośrodku Polityki Społecznej w sprawie zmiany sposobu 

użytkowania jednego z pomieszczeń w budowanej hali sportowej przy Zespole Szkół Zawodowych w 

Kurzętniku; chodzi o pomieszczenie, które ma być wykorzystane przy realizacji projektu związanego z 

utworzeniem Centrum Edukacji Technicznej; powoduje to konieczność wystąpienia do Urzędu 

Marszałkowskiego i Ministerstwa Sportu o zgodę na zmianę sposobu użytkowania pomieszczenia oraz 

zwrotu części środków z dofinansowania na budowę hali; 

- 21.04 – Walne Zgromadzenie Komitetu Rozbudowy Szpitala; 

- 26.04 – Starosta uczestniczył w spotkaniu w Zarządzie Dróg Wojewódzkich, na którym omawiano 

sprawę modernizacji drogi wojewódzkiej nr 538 – chodzi o remont nawierzchni drogi i budowę chodnika 

w Podlasku, budowę chodnika na odcinku Fitowo – Biskupiec, Nowe Miasto – Marzęcice, budowę 

chodnika w Tylicach, odnowę nawierzchni drogi Tylice – Kuligi (do mostu), Kuligi – Zajączkowo wraz 

z budową chodnika oraz remont odcinka z Grodziczna do ronda – skrzyżowanie z drogą wojewódzką nr 

541; tego samego dnia Starosta spotkał się z Dyrektorem Oddziału Regionalnego  GDDKiA 

Mirosławem Nicewiczem – spotkanie było poświęcone omówieniu sprawy budowy obwodnicy Nowego 

Miasta Lubawskiego – po raz kolejny przesunięto termin otwarcia ofert, tym razem na 8 maja. Według 

zapewnień Dyrektora inwestycja nie jest zagrożona. Przewidywany termin realizacji - 2021 r. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radny Ziejewski zapytał czy dobrze rozumie, że Lasy Państwowe będą remontować drogę 

Ostrowite – Górale metodą asfaltową. 

Starosta odparł, że tak – chodzi o pełną podbudowę i położenie warstwy asfaltu. 
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P. Kłosowski dodał, że to jest tzw. powierzchniowe utrwalenie. Lasy Państwowe taką metodą 

budują swoje drogi i to się sprawdza. 

Radny Ziejewski zapytał o opłaty za zajęcie pasa drogowego – teraz chodzi o 18 zł, a ile do tej pory 

płacił Urząd Marszałkowski. 

P. Kłosowski odpowiedział, że do tej pory UM płacił 150 zł. Powiat otrzymywał z tego tytułu 

rocznie ok. 880 tys. zł, a według stawki obniżonej byłoby to ok. 150 tys. zł, przy czym uchwała, 

jeśli Rada taką podejmie, będzie obowiązywać także inne podmioty, które płacą za zajęcie pasa 

drogowego. Uchwała będzie obowiązywała wszystkich. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania. Radni nie zgłosili więcej pytań. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Ziejewski powiedział, że dziś odbyła się Sesja Rady Gminy w Biskupcu. Na sesji padło 

pytanie o stowarzyszenie „Dziadek”, które figuruje w ewidencji organizacji pozarządowych. 

Chodziło o to czy stowarzyszenie faktycznie działa, czy jest zarejestrowane, czy składa 

sprawozdania. Jeden z radnych gminnych powiedział, że może sprawą powinny zająć się CBA, 

CBŚ. Chodzi o to, że kiedyś gmina przekazała grunt na rzecz stowarzyszenia, które prowadziło 

drużynę piłkarską. W tej chwili gmina chciałaby odzyskać grunt, który teraz należy do 

stowarzyszenia. Radny zapytał czy faktycznie stowarzyszenie jest zarejestrowane w Starostwie czy 

w KRS w Toruniu, kto jest w jego władzach, czy składane są sprawozdania itd. Radny wnioskował 

o przekazanie pełnej informacji na temat działalności stowarzyszenia, żeby radni powiatowi mogli 

przedstawić informację na kolejnej Sesji Rady Gminy.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze jakieś wnioski lub zapytania. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8 

Roczne sprawozdania z działalności: Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy 

oraz Warsztatów Terapii Zajęciowej 

Sprawozdanie roczne z działalności wspierająco – aktywizacyjnej Powiatowego Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim za rok 2016 stanowi załącznik nr 8.  

Sprawozdanie omówił Kierownik PŚDS Krzysztof Piechocki. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 
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Roczne sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych przez 

Warsztat Terapii Zajęciowej im. Jana Pawła II w Nowym Mieście Lubawskim w 2016 r. stanowi 

załącznik nr 9. 

Sprawozdanie omówiła p. Barbara Prokop. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 10 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 12 radnych.  

Oprócz radnych, na sali są obecni: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz – Górzkowska, Maciej 

Sikorski, Mirosław Wodara, Barbara Orłowska, Ewa Murawska – Czarnecka, Aleksandra 

Malinowska, Grzegorz Podkomorzy, protokolant – Anna Andrzejczak. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/199/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2034 ze zmianami (po korekcie) 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni 

nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XXXIII/243/2017 (załącznik nr 

10) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/200/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2017 r. ze zmianami (po korekcie) 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XXXIII/244/2017 (załącznik nr 

11) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2016 

dla Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XXXIII/245/2017 (załącznik nr 

12) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia  przystąpienia do realizacji  projektu pt. 

„Centrum Edukacji Technicznej – specjalizacje dla potrzeb rynku pracy”  

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XXXIII/246/2017 (załącznik nr 

13) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w 

branżową szkołę I stopnia 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XXXIII/247/2017 (załącznik nr 

14) podjęto jednogłośnie. 

 

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Policealnej nr 1 w Nowym Mieście 

Lubawskim w Zespole Szkół im. C.K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XXXIII/248/2017 (załącznik nr 

15) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Policealnej nr 2 im. Noblistów 

Polskich w Kurzętniku z Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku 
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Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XXXIII/249/2017 (załącznik nr 

16) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o odpowiedź na wnioski i zapytania radnych. 

Starosta poinformował, że jeżeli chodzi o stowarzyszenie Dziadek, Wójt Gminy Biskupiec 

wystosował pismo z prośbą o rozwiązanie problemu. Pismo to jest w tej chwili analizowane przez 

pracowników Starostwa. Starosta powiedział, że postara się na następną sesję przedstawić 

informację na ten temat.  

Radny Ziejewski zapytał czy on i Przewodniczący Rady mogą otrzymać te informacje wcześniej. 

Starosta odpowiedział, że jeżeli tylko to będzie możliwe, przekaże im informację szybciej. 

Ad. 19 

Sprawy różne 

Przewodniczący przypomniał, że niebawem upływa termin do którego można składać oświadczenia 

majątkowe za 2016 r.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Ad. 20 

Zakończenie obrad XXXIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXXIII Sesji piątej kadencji 

Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     


